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skupStini crnegore

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i 
budzet, sa 24. sjednice odrzane 4. jula 2024. godine, podnosi

izvjeStaj
0 razmatranju PREDLOGA ZAKONA 0 DOPUNAMA ZAKONA 0 PUTBVIMA, koji su podnijeii poslanici: 

Boris Bogdanovic, Zdenka Popovic, Andela Vojinovic, Nikola Rovcanin,
Albin Ceman, Momcilo Lekovic i Dusko Stjepovic

Odbor se, kroz uvodno iziaganje predstavnika predlagaSa zakona, poslanika Mom^ila 
Lekovica, upoznao da je osnovni razlog za predlaganje dopuna Zakona o putevima uspostavljanje 
ravnopravnog polozaja svih gradana na teritoriji Opstine Bar do granice sa opstinama Budva, Cetinje, 
Zeta i Ulcinj. Saopstio je da se predlozenim zakonom vrsi oslobadanje od placanja putarine za 
prolazak vozila kroz tunel „Sozina" za sve gradane koji imaju prebivali§te i 2ive u OpStini Bar sjeverno 
od naplatne rampe tunela, kao i za one koji imaju prebivaliste i zive u OpStini Bar juzno od naplatne 
rampe tunela all imaju zaposlenje ili nekretninu u Op§tini Bar sjeverno od naplatne rampe tunela.

Na Odboru je konstatovano, prema podacima koje je saopstio predstavnikpredlagaca zakona, 
da de se predlozenim rjesenjem umanjiti prlhodi „Monteput"-u d.o.o za oko 100.000 eura godiSnje.

Takode, konstatovano je da do pocetka sjednice Vlada nije dostavila misljenje na predlog 
zakona, kao i da su podnijeti amandmani koji ce se razmotriti na jednoj od narednih sjednica Odbora.

Tokom rasprave poslanici su istakli znacaj predlozenog zakona i saglasili se da je potrebno 
donijeti takvo rjesenje zbog gradana mjesnih zajednica ..Crmnica" i „Ostros", ali da se tekst zakona 
mora preciznije definisati u dijelu ko sve moze ostavriti ovo pravo i na koji nacin.

Poslanici su misljenja da je zakonom potrebno definisati sto veci obuhvat materije koja se 
normativno ureduje, a ne podzakonskim aktom, kako bi izbjegli potencijalnu mogucnost da se zbog 
tehnickih procedure zakon ne bude mogao primjenjivati u praksi.

Polazeci od izlaganja predstavnika predlagaca zakona, postavljeno je pitanje da li ce Opstina 
Bar i Monteput nastaviti sa uplacivenjem iznosa 50.000 eura i 30.000 eura, respektivno, mjesnim 
zajednicama za ove potrebe ili 6e se ovim zakonom takva rjesenja staviti van snage.

Pojedini poslanici su saopStili da su gradani na teritoriji ovih mjesnih zajednica stavljeni u 
tezak polozaj jer jos od 2005. godine, kada je tunel „Sozina" pusten u saobracaj, placaju putarinu od 
5.00 eura za svaki odlazak u apoteku ili prodavnicu ili dom zdravlja. Zatim, OpStina Bar snosi troSak 
od oko 15.00 euraza svaki prolaz vozila Cistoce kroz tunel, a vrse javni interestj. ^iSdenje tih mjesnih 
zajednica. U vezi sa tim, poslanici su iskazali oCekivanja da ce se na ovaj naSin podstaci povratak 
gradana na ta podrucja, afirmisati turisticka ponuda Virpazara i valorizovati prirodni potencijali.

Clanovi Odbora su se, kroz iziaganje pojedinih poslanika, upoznali i sa primjerom Slovenije u 
nacinu regulisanja sistema naplate putarine posredstvom tzv. „vinjeta". Ukazano je na sagledavanje 
mogucnosti da se refundacija karata gradana ne vrsi preko mjesnih zajednica vec direktno.

Takode, pojedini poslanici su podsjetili clanove Odbora da je navedeni zakon bio predlozen 
prije dvije godine ali da je tada u komunikaciji sa Monteput-om dogovoreno da ce se rijesti problem 
gradana tih mjesnih zajednica bez potrebe dono§enja zakona, a sto nije bio slucaj, vec im se iznos od



80.000 eura uplacivao i time stvorio prostor za eventualne zloupotrebe u smislu povlascenih polo2aja 
pojedinaca u koriscenju tih sredstava.

Odbor je, nakon izjasnjavanja, sa osam glasova .,za" odIu^io da predlozi Skup§tini da usvoji 
Predlog zakona o dopunama Zakona o putevima.

Za izvjestioca Odbora na sjednici SkupStine odredena je poslanica Zdenka Popovid.

SJEO^ODBORA
i^d Nurkovifi>4


